
 

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

SOROS 
NYÍLT 

 

 

 

 

KISZOMBOR 

2012. november 27. 
 
 

I. 
 
 
 



 2 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. november 27. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
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    Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot Ellátó 
    Szervezeti Egységének Fenntartó Társulása 2012. évi költségvetése háromnegyed éves  
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5. Kiszombor – Ferencszállás – Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Iskolafenntartó  

 Társulása 2012. évi költségvetése háromnegyed éves teljesítésének értékelése. 
6. A költségvetés háromnegyedévi teljesítésének értékelése. 
7. A 2013. évi költségvetési koncepció megvitatása. 
8. A 2013. évi költségvetési koncepció ismertetése. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. november 27. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Balázs Zoltán képviselő, Börcsökné Balázs 
Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Bacsa György alpolgármester 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Kunné Horváth Izabella EESZI 
intézményvezető, Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető, Dr. Suba Rita 
igazgatási csoportvezető, Harcsás Krisztina adóügyi előadó 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó szerinti. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 282/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
282/2012.(XI. 27.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. november 27-i soros 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
      - A helyi adórendeletek felülvizsgálata. 
3. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Egészségügyi és  
    Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot Ellátó 
    Szervezeti Egységének Fenntartó Társulása 2012. évi költségvetése háromnegyed éves  
    teljesítésének értékelése. 
4. Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Kiszombori  
    Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. évi költségvetése  
    háromnegyed éves teljesítésének értékelése. 
5. Kiszombor – Ferencszállás – Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Iskolafenntartó  

 Társulása 2012. évi költségvetése háromnegyed éves teljesítésének értékelése. 
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6. A költségvetés háromnegyedévi teljesítésének értékelése. 
7. A 2013. évi költségvetési koncepció megvitatása. 
8. A 2013. évi költségvetési koncepció ismertetése. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
/Levél Deszk Község Önkormányzatának polgármesterétől a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirendi pont a polgármesteri jelentés. 

− November 1-jén koszorúzás volt az emlékműveknél, mise volt a templomban.  
− November 6-án szennyvíz koordinációs értekezleten voltam, délután Többcélú 

Társulás ülésén vettem részt. 15 órától az óvodában helyszíni bejáráson megnéztük az 
előrehaladását a beruházásunknak az óvodavezetővel, műszaki ellenőrrel, 
kivitelezővel. 

− November 7-én a Honvédelmi Minisztérium gazdasági szervezete az arzén-mentesítési 
berendezés telepítése ügyében tartott helyszíni bejárást. Ezzel kapcsolatban készült 
előterjesztés, hogy milyen mű épül, illetve egy tájékoztató, hogy milyen költségek 
várhatóak.  

− Kerestek bennünket nyelvoktatás, illetve informatikaoktatás ügyben. Vígh 
Krisztinával megbeszéltük, hogy a könyvtárban tudnánk helyet adni egy angol kezdő 
és haladó csoportnak, a nyitvatartási idejük után történne. Nagyon gyorsan kellett a 
cégnek a jelentkezők száma és megvan már mind a két csoportra a jelentkezés. A 
tanfolyam 90 órás, 2.000,- Ft körüli önrésszel Most indult 15 fős csoport 
informatikában, megállapodtunk még tavaly az iskolával és az oktató felvállalta, hogy 
ingyen megcsinálja. Ahogy most látjuk, hogy milyen nagy az érdeklődés iránta az 
idősebb korosztályban, nagyon jó lett volna informatikaoktatást indítani, de nem 
mertük, mert ha elindítjuk, és nem mehetünk be az iskolába a két terembe, akkor 
kellemetlen helyzetbe kerülünk, mert vállalni kellene, hogy helyet biztosítunk ezekhez 
az oktatásokhoz. Ezt a jövő évben, mikor tisztázódik az iskola helyzete, megpróbáljuk 
beindítani. Az angollal kapcsolatban helyi pedagógusokat is meg fognak keresni, de 
ugyanígy, ha lenne informatikaoktatás, az informatikai pedagógusnak is egy 
lehetőséget adhatna.  

 
/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: November 13-án az energetikai pályázatról egyeztettünk. 
Ezen a napon rendkívüli testületi ülést tartottunk az iskola ügye miatt. 

− November 14-én két alkalommal a nap folyamán tartottunk állampolgársági esküt. Fél 
5-től Makón a szennyvíztársulat küldöttgyűlésén vettem részt. Meghallgattuk, milyen 
előrehaladás van, Makó van legjobban elmaradva, egy évvel korábban kezdték és 23 
%-nál tartanak, ez az új csatornaszakasz építését jelenti, a régi rendszerek felújítása 
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halad. Földeák nagyon jól áll, Maroslelén nem túl rég kezdték el a szerződés 
értelmében. Kiszomboron is haladnak, ütem szerint, túlteljesítés van a vállalt 
ütemezéshez képest.  

− November 15-én újra energetikai pályázatról egyeztettünk. Délután Balogh Róbert 
makói tűzoltóparancsnok úr és Nagy-György Attila keresett meg a sziréna ügyében, 
erről is készült tájékoztató. Ezután helyszíni bejárásra volt szükség a Zöldfa utcai 
csatorna kiépítése ügyében. Úgy készültek a tervek, hogy bele megy az útba, mert 
akkor még az Unió a teljes pálya szélességét az útnak megengedte, hogy felújítsuk. 
Utána kaptuk a jelzést, hogy csak sávos helyreállítást enged elszámolni. Kivétel a Kht-
s utaknál. Zöldfa utcán is bele volt tervezve az útba, ki kellett vinni a szélére, mert így 
kisebb kárral jár az, ha a szélén visszük az útnak. Kibetonozott bejárók vannak, így a 
lakosság oldalán jelenik meg a probléma, az még mindig könnyebben orvosolható, 
mintha bent volna a pályatestben és utána folyamatosan süllyedne. Természetesen 
most is vannak tisztítóaknák, aminek a széle belenyúlik az útba, mert máshol nem fér 
el, de mégis kisebb a kár, mintha az út közepén lenne. Itt történt az, hogy estig 
dolgoztak, mert leállítottuk napközben a munkát, hogy a bejárással eldöntjük, hogyan 
legyen és elvágták a gázvezetéket. Jöttek a gázosok és helyreállították.  

− November 19-én a szennyvízcsatorna terveit egyeztettük a Víziközmű Kft. 
munkatársával. Vannak kimaradt épületek, például a 12 lakás. Holnap ülünk össze a 
kivitelezővel, mérnök szervezettel, vízművel és leegyeztetjük, hogy mi a megoldás, 
mert ott például fővezeték-szakasz is kimaradt a tervből.  

− November 20-án Czibolya Kálmán keresett meg, ezzel kapcsolatban előterjesztés 
készült. Délelőtt még koordinációs értekezlet volt a csatornázás ügyében. 

− November 21-én délelőtt LEADER megbeszélés volt a tanácsteremben, a LEADER 
munkaszervezet kezdeményezte. Meghívást kaptak, akik LEADER pályázatot 
kívánnak beadni. Délután Nagylakra mentem Jani János polgármester úr édesapjának 
temetésére. 

− November 22-én mikrotérségi fórumon voltam, majd a szennyvíztársulás ülésén 
vettem részt. Délután a rendőrség a tanácsteremben közbiztonsági fórumot tartott. 
Meghívták az intézményvezetőket, Varga Attila atyát, református lelkészasszonyt, 
gyermekjóléti szolgálat munkatársait egyeztetni a helyi gondokról, problémákról, 
amik a bűnmegelőzést érintik.  

− November 23-án a makói kórházban volt Szócska Miklós egészségügyért felelős 
államtitkár úr, 10 órakor tartott egy összkórházi munkaértekezletet, azon is részt 
vettünk, utána a polgármestereknek adott tájékoztatást. Elhangzott, hogy két kórház 
van és ez mindig problémás volt, mert ebből az egyik valahol mindig feleslegesnek 
mutatkozik. Most kapott a makói kórház egy olyan levelet, hogy jogutód nélkül 
megszűnik, ilyet kapott a vásárhelyi is. Ez egy elég rossz megfogalmazás, mindig 
folyamatosan mondta, hogy ez tagintézmény és tagkórház, ki kell alakítani a közös 
működést. Az már elhangzott, hogy visszakerül a sebészetnek a baleseti része, mert ez 
megszűnt most, egy adminisztrációs hiba miatt. Dolgoznak rajta, hogy a kéz- és 
lábtörések idekerülhessenek, mert annál bonyolultabb esetekben már Szegedre kell 
vinni a sérülteket. A gyermekellátás esetében 24 órás megfigyelő rendszer lesz és a 
szülészetet is próbálják megoldani. Szeretnénk majd arról beszélgetni, hogy mik a 
garanciák, hogy ez megmarad, hogyan történik a munkamegosztás, adjanak 
részletesebb tájékoztatást. Azt ígérte államtitkár úr, hogy a területi egészségügyi 
központnak a vezetője, Mészáros úr eljön a polgármesteri fórumra csütörtökön és a 
részletekről több tájékoztatást fogunk kapni. Államtitkár úr rendkívül megnyerő 
módon tájékoztatta a jelenlévőket, mondta, hogy megígérte Buzás polgármester úrnak 
is, hogy megmaradnak feladatok és ezt továbbra is szeretné tartani. Voltak még olyan 
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kérdések a munkaértekezleten, hogy hány embernek szűnik meg a munkahelye, erre 
választ nem adott. Dolgozók beszéltek arról, hogy maradjon meg a kórház neve, ne 
tűnjön el. Felmerült a gégészet, az egynapos sebészet, a szemészet problémája. Az 
egynapos sebészet megmarad és a részletekről majd polgármesteri értekezleten kapunk 
tájékoztatást.  

− November 24-én iskolabál volt, jól éreztük magunkat. 
− November 25-én Makón a Hagymaházban mutatkozott be az Esőnap Álomszínház az 

Indul a bakterházzal, óriási siker volt. Nagyon jó volt az előadás, szerette őket a 
közönség.  

− November 26-án Pénzügyi Bizottság ülése volt.  
− A Szociális Bizottságnak volt egy javaslata, hogy akik nem rászorultak, azok is 

kapjanak Mikulás csomagot. Utánanéztek a kolléganők, 51,17 % többlettel jár. Ha 
1.000,- Ft-ba kerül egy csomag, akkor az 1.517,- Ft-ba kerülne, mert meg kell fizetni 
az adót és a TEHO-t. Ez körülbelül plusz 150.000,- Ft többletet eredményez. Az a 
kérésem, hogy üljön le még egyszer a Bizottság, illetve arról is beszélni kell, mit 
csináljunk a beszerzésre kerülő tűzifával, de ezt akár itt is ki lehet bontani, mert 
valószínű kapunk fát, csak ennek a kiosztása problémát okoz. Képviselő úr mondta, 
hogy pakoljuk le, amit most jeleztünk, 120 m3-t, ez hatalmas mennyiség, tavaly 70 m3-
t kértünk, most 120 m3-t, döntés még nincs, hogy mennyit kap önkormányzatunk. Ha 
lerakjuk a mellettünk lévő udvarban, még vannak törmelék anyagok is, amit át fog 
majd vinni a KEVIÉP összetörni, de még nem jutott odáig, így igazán helyünk sincs. 
Ezt m3-ben kapjuk, és nem tudjuk mázsában kiosztani, mert akkor nem fogunk 
egyezni a minisztérium irányába az átadási jegyzőkönyvekben.  

 
Bacsa György alpolgármester: Kizárt dolog, ha kapunk „x” m3 fát, hogy pont annyit szét is 
tudunk osztani. Nem lehet megcsinálni, például 20 q fát 10 embernek nem lehet 2 q-val 
szétosztani. Nem lehet kimérni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csak m3-ben lehet kiosztani. Tavaly a szállítójárművön fent 
volt egy mérce és így lett kiosztva. Tavaly nagyon gyorsan kellett kiosztani. Közben bent 
voltak tűzifa iránti kérelmek, ezt külön meghirdetni nem tudtuk, hanem onnan kiválogatták, 
hogy ki szorul rá tűzifára, utána volt probléma a faluban, hogy osztják a fát, valaki miért 
kapott, nem is jogosult rá és jöttek a plusz igények. Tavaly 70 m3-t kértünk, most 120 m3-t. 
Ha ezt lerakjuk, dokumentálni kell, mázsában nem tudjuk elosztani, mert m3-ben kapjuk és 
m3-ben kell elszámolni. Ezt hogy oldjuk meg? Mi volt a probléma még tavaly? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A kiosztást követő két hónapban nagyon nagy igény volt a fára, 
ahogy meglátta a lakosság, hogy ekkora mennyiségű fa ki lett osztva. Nem úgy jött ki, hogy 
rászorult, senki nem tudta, hogy ki miért kapja, csak azt, hogy osztják a faluban valamilyen 
rendszer alapján a fát. Egyetértek vele, hogy úgy a legegyszerűbb, ahogy tavaly volt, nem kell 
mérni, helyet biztosítani. Az lenne a jó, ha le tudnánk pakolni az egészet, és ahogy jön az 
igény, úgy kimérni és nincs vita. Akkor bővebben adhatnánk nem 2 q-t, hanem akár 5 q-t. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Bizottság állította össze a tavalyi listát is, nem hiszem, 
hogy volt olyan benne, aki nem rászorult.  
 
Bacsa György alpolgármester: A technikai megoldás a problémám, ha lerakjuk m3-ben, azt 
nem tudjuk m3-ben kiosztani. Ahhoz kalodát kell csinálni. A legtisztább az lenne, hogyha 
hozzák a fát, már rakják is le a rászorultaknál, de ha már itt tartunk és ilyen gondok vannak, 
akkor most csak több idő van és tudjuk, hogy 120 m3 fa jön, akkor le kellene ülni és már most 
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előtte szét kellene osztani. Nem mi mérjük ki, nem fog érinteni, ha ilyen problémák voltak, 
amit elmondott. Ha mi mérjük ki, akkor az lesz a probléma, hogy az egyik 10,4 m3-t kapott, a 
másik 9,2 m3-t. Ha egy kívülálló ember méri ki, akkor nincs ilyen probléma. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az elszámolással van a gond. Ha lepakolunk 120 m3 fát, teljesen 
mindegy hány mázsa, addig osztjuk mázsánként, amíg van. Itt a gond, hogy m3-ben kell 
elszámolni. Nem engedi meg a rendszer. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Engedi a rendszer, ki lehetne köbözni, csak nem tudjuk. 
Mázsánként nem lehet.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Teljesen mindegy, hány m3 fa jön ide, ha az 1.500 q, akkor annyit 
osztunk szét, például 5 mázsájával. Ha a rendszer engedi, hogy mázsánként osszuk szét. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk mázsánként, mert akkor a kocsit nettó súlyban és 
felpakolva is le kell mérni és leönteni. A következő probléma, ha szárad a fa. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha azt el lehet intézni, hogy kapunk „x” m3 fát és az leöntjük 
és nem m3-ben osztjuk ki, hanem mázsára és amennyi lesz, annyi lesz. Ha ezt így el lehet 
számolni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az a legegyszerűbb, ha hozzák és lepakolják.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt úgy fogom fel, hogy legalább tudtunk segíteni. Azt, hogy 
szidnak, az egy dolog. Megtehetjük, hogy nem adunk, volt olyan önkormányzat, aki azt 
mondta, nem adja, ne szidják, nem foglalkozik vele. Igazságos rendszert úgysem tudunk 
kialakítani. Ezt nem lehet kivédeni. Most is, ha adunk fát, akkor előjön, ki miért kap, csak 
nem ekkora felzúdulásra, nem ekkora rendszerben, nem 120 embert érintően. A fával is 
gondunk van, az osztással is, rendelnünk kellett fát, osztottuk, volt régi maradvány és azt 
adjuk előbb, voltak ilyen ötletek. Mondtam, hogy ezt nem lehet, úgy kell osztani, hogy az 
egyik hulladék fa, kiszámoltuk, hogy annak mázsája mennyi esik egy vásárolt mázsa fára, és 
úgy adtuk arányában. Mindenki azonos mennyiséget kapott. Oda kell figyelni, mert jönnek 
ötletek az egyszerűség miatt, de így nem lehet kezelni. Miután m3-ben kapjuk, m3-ben kell 
elszámolni. Tavaly nagyon gyorsan hozni kellett el a fát, akkor volt kitermelés. Onnan kell 
elhozni, nekünk alkalmazkodni kell ahhoz, ahol a legközelebb van kitermelés, különben 
nagyon drága a szállítás. Nagyon sok egyeztetést igényel. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Ennek a teljes összegét fizetik? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van önrésze és a szállítási költség, az önrésze kb. 800.000,- 
Ft.  
 
Szirbik Imre  képviselő: A fát onnan vesszük, ahonnan akarjuk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem, állami tulajdonú erdőgazdaságtól lehet vásárolni, ez is 
benne van a támogatási szerződésben. Térjünk vissza a Mikulás csomagokra. Javaslat? 
Vállaljuk be vagy majd eldönti a Bizottság? Többletpénzt igényel, jobb lenne, ha a képviselő-
testület döntene.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: A testületnek kellene döntenie. Ez a többlet csak 
azoknak a többlete, akik nem segélyezettek? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csak azoknak a többlete, akik nem segélyezetten kapják.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az ajándék. A kettő elválik, az egyik egy gyermekvédelmi 
támogatás, annak az a lényege, hogy egy szociális, gyermekvédelmi jellegű támogatás, ez 
viszont ajándéknak minősül, annak az adóvonzatával. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben benne lennének a ferencszállási óvodások is, mert volt 
egy ilyen javaslat, hogy a ferencszállási, klárafalvi gyerekek az iskolában mindenféleképpen 
kapjanak, azt nem lehet, hogy őket kihagyjuk, de ha már így nézzük, akkor beleszámoltuk az 
óvodásokat is. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Úgy tudom, a ferencszállási óvodások mindig kapnak. 
Van bejárós óvodásunk, akiknek esetleg kapnia kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor a kinti óvodát a ferencszállási önkormányzat 
megoldja, aki bejár az óvodába, az kapna. Javaslat? Biztosítsuk a többletet?  
 
Gazsi Gábor képviselő: A többlet kire vonatkozik? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Felmerült a Bizottság ülésén, hogy a karácsonyi 
csomagok esetén, amiket szoktunk a családosoknak, hátrányos helyzetű gyerekeknek osztani, 
az idén legyen másként. Ne csináljuk azt, hogy be se jönnek, vagy itt állnak, valaki már 
szégyelli is. Felvetette Balázs Zoltán, hogy idén minden óvodás, iskolás gyerek kapjon. Utána 
kellett járni, hogy ez lehetséges-e.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az idősek? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az idősek továbbra is kapnának. Ezzel kapcsolatban 
lenne egy felvetés, hogy minden képviselő vegyen részt a csomagok kiosztásában. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyerekek esetében ugyanannyi értéket kap a rászorult és a 
nem rászorult. Vállaljuk hozzá a járulékot és kapna minden egyes kiszombori iskolába, 
óvodába, bölcsődébe járó gyermek. Kb. 150.000,- Ft a többlet. Aki egyetért ezzel, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 283/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Karácsonyi csomag biztosítása gyermekek részére 
 
283/2012.(XI. 27.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a karácsonyi 
csomag biztosítása gyermekek részére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy 2012. 
évben az előző évektől eltérően nem csupán a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben 
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részesülő gyermekek részére biztosít karácsonyi csomagot, hanem minden olyan gyermek 
részére 1.000,- Ft/fő értékben, aki a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata közigazgatási 
területén lévő iskolába, óvodába és bölcsődébe jár. 
 
A Képviselő-testület 297 fő - rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben nem részesülő - 
gyermek karácsonyi ajándékcsomagokkal kapcsolatos járulékos költségét 151.975,- Ft 
összegben az Önkormányzat költségvetésében a felhalmozási tartalék (diszkont kincstárjegy 
értékesítése) terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felkéri a Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó 
Bizottságát a karácsonyi ajándékcsomagok kiosztásával kapcsolatos feladatok elvégzésére. 
 
A határozatról értesül:  
- Börcsökné Balázs Márta  
  Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottság elnöke 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tárgyalni fogjuk ma a háromnegyedévi költségvetést, tegnap 
javasolta a Pénzügyi Bizottság elfogadásra. Számolgattunk, és azért kellene most ebben 
dönteni, mert ha a testület úgy dönt, hogy igen, akkor azonnal dolgoznia kell rajta a 
munkatársaimnak. Úgy ítéltük meg, hogy össze tudunk annyi pénzt még rakni, hogy tudunk 
étkezési hozzájárulást, Erzsébet-utalványt vásárolni a közalkalmazottaknak. A 
köztisztviselőknek jár. Azt mondtuk, ha a forráshiány teljesül, akkor kaphatnak. A forráshiány 
részben teljesült, bízunk hozzá, hogy még kapunk is hozzá, de úgy ítéljük meg, hogy 
egyensúlyban tudjuk tartani a költségvetést, és ki tudnánk ezt fizetni. Gyors számítások 
alapján, ha minden közalkalmazott kapna, akkor 7,5 millió Ft-ot jelentene 12 hónapra, ha 
minden közalkalmazott kapna 6 hónapra, az 3.750.000,- Ft többletet jelentene. Ez benne van a 
költségvetésükben, csak mindig a bevételek teljesítésének elmaradásától félünk, de úgy tűnik, 
ezt meg tudnánk csinálni. Azért van a korai, délelőtti döntés, mert ezeket még meg kell 
rendelni, ki kell az intézményeknek számolni, hogy hány dolgozója van, és el kell indítani a 
folyamatot. November 30-ig lehet ezt feladni az Államkincstárnak, nagyon fontos az 
oktatásban dolgozók esetében, az iskola esetében, mert ennek a járulékát így decemberben 
leemelik, ha decemberben fizetjük ki, akkor januárban emelik le, akkor már az új szervezettel 
kell nekünk megtérítéseket csinálni, különben ráterhelődik az új oktatási szervezetre.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Fejenként mennyit jelent? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 12 x 5.000,- Ft, összesen 60.000,- Ft-ot jelentene a 
dolgozóknak.  
 
Dr. Kápáti Tibor  jegyző: Egy határozati javaslat van: a 12 hó, vagy kettő: a 6 hó és a 12 hó? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most megvitatásra javasoltam. Részemről a 12 hónapit 
javasolnám, a 60.000,- Ft-ot. Képviselő-testületé a lehetőség. Javaslat, vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Közalkalmazottként azt kell mondjam, nagyon pozitív, 
ha a költségvetésbe belefér, akkor különösen. 
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Gazsi Gábor képviselő: Valóban nagyon pozitív, csak tudom, hogy milyen előterjesztés van, 
milyen adót szeretnénk emelni, annak 2,8 millió Ft a vonzata. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt a két dolgot ne mossuk most össze. Tegnap is vita volt 
arról, hogy ki hány embert tart el vállalkozóként. Úgy gondolom, önkormányzatunk is 
foglalkoztat 100 embert, nagyon fontos számunkra a sorsuk, életük, munkahelyük megóvása. 
Kértem a kolléganőt, hogy el tudjam mondani név nélkül, hogy milyen bérek vannak. Például, 
aki már a pályája csúcsán és a nyugdíjhoz van közel, nettóban kap 135.000,- Ft-ot, aki a 
pályája elején van, nettóban kap 102.000,- Ft-ot, aki nagyon az elején van, fiatal, kap 91.000,- 
Ft-ot, pedagógusokról van szó. Az óvodában az idősebb korosztály kap 148.000,- Ft-ot, 
középkorosztály, akinek általános iskolás gyereke van, 129.000,- Ft-ot, 1970-ben született kap 
113.000,- Ft nettót. Ilyen pénzekről beszélünk. Ugyanez a helyzet a bölcsődében. 
Hozzátenném, igaz a köztisztviselők megkapták, de a nagyon pályája kezdetén lévő 72.000,- 
Ft nettót keres a hivatalban. Olyan, aki anyagi felelősséggel dolgozik, kifizet nap mint nap, 
78.000,- Ft nettót keres. Aki hozza a pályázattal a pénzt, kap 83.000,- Ft nettót. Ilyen 
pénzekről beszélünk, azért kértem, hogy írogassák ki név nélkül, mert nem nagy pénzekről 
van szó. Ezt úgy gondolom, ha most valaki kap 60.000,- Ft-ot, lehet, hogy összességében 7,5 
millió Ft, de az egyén szintjén évi 60.000,- Ft. Ez nem egy nagy összeg. 
 
Szirbik Imre  képviselő: A 7,5 millió Ft nagy összeg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az nagy összeg, de azt is mondom, hogy ez hány embert 
érint, 100 embert érint. 
 
Szirbik Imre képviselő: 100 embernek van 70-80.000,- Ft körüli fizetése? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van, akinek ennyi van. 
 
Szirbik Imre képviselő: Akkor tudni kellene, hogy mennyi az, és húzni egy határt, hogy 
eddig. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Itt olyan korú pedagógus, aki már a pályája csúcsán vagy 
végén van, kap nettó 135.000,- Ft-ot. Az nem nagy pénz és azért oda van neki adva egy-két 
csoport, el is várjuk tőle, hogy próbáljon valamit tenni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ezért a pénzért még szakvizsgáznia is kell. Ahhoz, hogy 
valaki már 140.000,- Ft-ot kapjon, időközben még egy diplomát vagy főiskolai szakirányú 
képesítést kell megszerezzen. Munka mellett, család mellett, akárhogy is nézzük, ezt ki kell 
próbálni, nagyon nehéz. Látom én is a saját kollégáim jövedelmét, tudom a bértábla szerinti 
kategóriákat, ezek valóban ilyenek. Ahogy mondtam, tényleg mi is látjuk, halljuk, hogy ezt 
gyakorlatilag Kiszomboron kívül mindenki megkapta. Nem azért mondtam, hogy csak ezért 
evidenciaként, de úgy gondolom, becsületesen megdolgozik érte ez a közszféra. Nem csak 
annyit teszünk, hogy ledolgozzuk az „x” óráinkat, hanem azt gondolom, hogyha ezt az oldalt 
nézzük, és egy-egy évben büszkén mondhatjuk, hogy kis intézményként 10 millió Ft-ot 
pluszban pályázattal ide tudunk hozni. A pályázatírókon kívül a hivatali dolgozók mekkora 
plusz pénzeket hoznak ide ennek a településnek. Lehet úgyis dolgozni, hogy csak azt végzem 
el, ami a közvetlen munkám, de szerintem, a településen, akik ilyen hivatással bírnak, azt 
gondolom, a munkájukat, szakmájukat tisztességesen, becsületesen, a köz javáért végzik. 
Mondhatnám, az iskolai pályázatokkal és az összes többivel, ha arányba tesszük ezeket a 
kiadásokat, bevételeket, nincs szégyenkezni valónk.  
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Gazsi Gábor képviselő: Nem mondta ezt soha senki. Eddig is minden évben megszavaztuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben a 7,5 millió Ft-ban nincs benne a hivatal, csak azért 
említettem a fizetéseket, hogy tudják, miről beszélünk. Sajnos nem hoztuk be a bölcsődei 
dolgozók bérét, de minimálbéreken vannak, ki kellett egészíteni, kompenzációt kellett adni. 
Évek óta nem volt bérfejlesztés.  
 
Szirbik Imre képviselő: Úgy gondolom, ezt senki nem vitatja, hogy járna. Duplájára fel 
lehetne a fizetéseket emelni, csak a másik előterjesztésben olvassuk, hogy nincs. Egyik verzió 
szerint 20 millió Ft körüli veszteségben leszünk, a másik szerint 50 millió Ft-ban, amire nincs 
más lehetőség, csak egyfajta adóemelés. Tegnap Pénzügyi Bizottság ülésén ezt miért nem 
tárgyaltuk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azért, mert ez szerintem testülethez tartozik. Eredeti 
költségvetésben benne van. Ez már úgy volt tervezve, vártuk a forráshiányos pályázatokat. 
Jövőre nem adunk.  
 
Szirbik Imre képviselő: Persze megérdemlik, senki nem vitatja. A kincstárjegyből kellene 
biztosítani. Ugyanúgy fogunk járni, mint ahogy most jártunk, hogy nem volt hitelünk, ami 
nagyon szép dolog volt, de egyszer azt fogja mondani a Kormány, hogy kapnátok ennyi pénzt, 
abból levonjuk a kincstárjegyet és annyival kevesebbet ad.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Minden benne van ebben, nagyon igaza van. Azt hiszem, 
hogy ezt senki nem gondolta, hogy ez így fog alakulni. 
 
Szirbik Imre képviselő: Persze, hogy nem.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számomra ez döbbenetes. A másik az, hogy a normális 
ügymenettől végtelenül távol esik egy ilyen jellegű tisztázás a Kormány részéről. Ezt igenis ki 
kell mondani, hogy igazságtalan. Azokat az önkormányzatokat kellett volna megnézni, akik 
hitelt vettek fel és miért jutottak el odáig. Bocsásson meg, a múltkor is elmondtam, hogy 
megfordult a világ. Ezért kell nekem szégyenkezni? Ne gondolják már, hogy ez így normális. 
Ez normális helyzet? Kikérem magamnak képviselő úr, ha ez még egyszer előkerül. 
 
Szirbik Imre képviselő: Én meg ezt a hangfelemelést kérem ki, velem ne emelje fel a 
hangját. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lehet, nem is fogom. Azt, hogy álljak a szőnyeg szélén 
azért, mert nem vettünk fel hitelt és megfordult a rendszer. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ezért nem hibáztatjuk. 
 
Szirbik Imre képviselő: Nem kell ez a magas hang, a többi embernek sem jár.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nekem jár? 
 
Szirbik Imre képviselő: Felemeltem a hangom? Azért mondtam el, hogy nehogy így járjunk. 
Nem azt mondtam, hogy ez baj. Ez nagyon szép dolog, hogy eljön Buzás Péter egy évben 
kétszer, és mondja, hogy ilyen gazdálkodás sehol nincs és megveregetik a vállunkat. Ezért kár 
130 millió Ft-ot kamatoztatni bent, ezért a vállveregetésért.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Nem Buzás Péter vállveregetése a vállveregetés, hanem az, 
amit elmondtam, hogy eleve a szennyvízcsatornázásnál arról volt szó, hogy az 
önkormányzatnak kell hozzátenni az önrészt. Most mi történt? Hozzárakta a Kormány. Itt van 
a Szántó Kovács utca és szét van esve. Ezt rendbe kell tenni, erre még pályázat sem lesz. 
 
Szirbik Imre képviselő: Mi lesz azokkal a településekkel, akiknek nincs kincstárjegye? 
Valahogy meg fogják oldani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt mondom, hogy kérdezze meg a többi településtől. 
 
Szirbik Imre képviselő: Meg lesz oldva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen?  
 
Szirbik Imre képviselő: Ebből a 130 millió Ft-ból nem tudunk új utakat építeni. Ez egy útra 
elég.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Legalább Halesz egyik fő utcáját rendbe tesszük. 
 
Szirbik Imre képviselő: Nagyon sajnálnám azt a pénzt foltozásra.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt mondtam, hogy rendbe tenni. Azt teljesen új útalappal 
meg kell építeni. Azt rendbe kell tetetni, nem maradhat úgy. 
 
Szirbik Imre képviselő: Megint tudtam, ez lesz belőle, félreértett. Nem azt mondtam, hogy ez 
hiba volt, hogy így gazdálkodtunk, ez egy nagyon jó dolog volt, csak beleugorhatunk egy 
ilyenbe, hogy a végén azt mondják, hogy van ennyi kincstárjegyünk, ezért nem is kapunk 
annyit, hanem azt levonja a támogatásból. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez így van.  
 
Szirbik Imre képviselő: Azt költsük el. Már 10 évvel ezelőtt nekem mondták, mikor 
idekerültem, hogy miért kell itt az a sok felhalmozott pénz, miért nem lehet abból különböző 
dolgokat csinálni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ezek voltak a pályázatok alapjai. Ez volt mindig az a 
többlet, ami miatt úgy gondoltuk, hogy merünk pályázni, mert megvan hozzá a fedezet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mennyi pályázatot beadtunk és mennyi az, amit még be 
fogunk adni vagy lesz lehetőség, vagy szeretnénk beadni. Mindig azt mondtuk, hogy nem 
építünk utakat, mert majd jön a csatornázás. Most itt van a csatornázás, mennek tönkre az 
útjaink, ezt a problémát kezelni kell és meg kell oldani. A Szántó Kovács utcát is szét kell 
bontani és rendesen megcsinálni. 
 
Szirbik Imre képviselő: Az összes többit is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az összes többit nem fogjuk tudni. Ki kell majd válogatni 
azokat, amiket meg kell csinálni. Azt mondom, hogy nagyon jó, hogy ez a pénz még itt van. 
A másik, majd látjuk hogyan alakul a jövő év. De amikor arról beszél a kormányzatunk, hogy 
most a vezetékadó az önkormányzatoké, dolgozik rajta a jegyző, hogy előterjessze a 
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vezetékadóról szóló rendeletet, és mi történik? Múlt hét pénteken mondják, hogy ez a 
Kormány központi adója lesz. Akkor megkérdezem, hogy a jövő évi költségvetésnek a számai 
mennyire valósak, ha valamit kiszámoltak az önkormányzati kasszára úgy, hogy figyelembe 
vették mellé a vezetékadót. Most meg azt mondják, hogy elveszik és belerakják valahova, 
akkor ez innen hiányozni fog, mert úgy számoltak, úgy indultak el az önkormányzati 
költségvetésben. 
 
Szirbik Imre képviselő: A mi számaink sem valósak, amivel számoltunk, hogy 20 millió 
vagy 50 millió Ft a hiány. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tudja miért nem valós? Azért, mert a Pénzügyminisztérium 
ezt a számot küldte le.  
 
Szirbik Imre képviselő: A pénzügyi csoportvezető is azt mondta tegnap, mikor kérdeztük, 
hogy ez mi? Azt mondta, ez vicc. Most a viccre akarunk majd esetleg adót emelni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Valamit, azt hiszem, félreértett. Számoltunk, a normatívákkal 
számoltunk, komoly számítások készültek, be tudjuk mutatni, és ami a vicc kategória, az hogy 
a tartalékot beleszámolja oda a 21 millió Ft-ba még. Erre mondjuk, hogy vicc kategória, mert 
ez egy számítási hiba. Amikor kiküldte nekünk először az Államkincstár az adatainkat, a 
csoportvezető jelezte, hogy nem jó. Azt mondták, nem létezik, utána rájöttek, hogy létezik. 
Ott van a központi adatbázis, és rossz számokat küldtek. Ha a számvitellel foglalkozók ezt így 
számolják ki, ez a tábla úgy jó, nekünk úgy kellett hagyni, hogy 54 millió Ft, de nem jó, de 
nem miattunk nem jó, hanem attól, aki ennek a táblának ideküldte a számítási metodikáját, az 
nem értett a szakmához. Ha erre azt mondja a csoportvezető, hogy ez a vicc, akkor én is azt 
mondom és felemelem a hangom, hogy ez vicc. Nekünk 21 millió Ft a hiányunk és nem 54 
millió Ft, de így készült el a táblázat, úgy hagytuk. Attól még a 21 millió Ft hiány jelentkezik. 
Ez a lényege, hogy tényleg vicc kategória a hozzáértés. 
 
Szirbik Imre képviselő: A számok egyszer sem biztos, hogy azok maradnak a végére, amiről 
most beszélünk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amióta az államháztartási törvény előírja, hogy adott évben 
jóvá kell hagyni a költségvetést, a költségvetési törvényjavaslatban szereplő számok, a 
véglegesek mindig eltértek az előterjesztettől, egy picit emeltek rajta, egy picit csökkentettek 
rajta. Általában az volt a tendencia, legyen az 2002. év, a Fidesz-kormány, MDF-kormány, 
bármelyik, hogy módosítanak rajta. Azt is elmondtuk, hogy nem tudjuk és soha egy évben 
sem tudtuk, hogy mennyi a szociális normatíva, ami globál összesen a munkanélküliek 
számából levezethető. Soha nem tudtuk, mindig a végleges költségvetés után hagyták jóvá. 
Igazán nagy elmozdulás nem lesz, mert az önkormányzati kasszára jóvá van hagyva 631 
milliárd Ft körül, a sarokszám nem változik. Belsőleg változhat, hogy ebből elvesznek, és 
máshoz teszik oda, de a sarokszámot már jóváhagyták.  
 
Szirbik Imre képviselő: Abban biztos vagyok, hogy azokon a településeken, ahol ugyanilyen 
állapotba kerülnek az utak, helyre fogja hozatni a Kormány. Mi meg majd a pénzünket 
ráköltjük és megint azt mondjuk, elhibáztuk, mert megcsinálták volna. Nem hiszem, hogy úgy 
fog maradni minden településen. Ezt az utat el kell takarítani és teljesen más alapot csinálni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel egyetértünk, ezt már mondtuk. A megyei fejlesztési 
terveket a napokban jóváhagyják. Ott voltunk, javasoltuk szóban és írásban is, hogy az uniós 
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pályázatok terjedjenek ki majd arra, hogy a belterületi utakat, amik csatornával érintettek, 
azokat lehessen felújítani uniós forrásokból. Hogyan fog ez megvalósulni, ezt nem tudjuk. 
Nem tudjuk, mit hagynak jóvá, nem tudjuk, hogy az Unió 2013-tól mennyi kohéziós és egyéb 
forrást fog biztosítani. Azt tudom, hogy tavasszal a Szántó Kovács utcával csinálni kell 
valamit, és nem lesznek kiírva még útépítési pályázatok, ez is biztos, és ott nem tudnak járni.  
 
Szirbik Imre képviselő: Attól is félek, hogy utána ezeket megcsináljuk, és ott vannak a 45 
éves vízvezetékek, előbb-utóbb azt is csinálni kell.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A rekonstrukció az ivóvízminőség-javító programban van. 
Ezt majd megbeszéljük a koncepciónál. Még annyit, hogy az ivóvízminőség-javító 
programban benne van a vezetékek rekonstrukciójának egy bizonyos kicsi százaléka, nem túl 
sok. Térjünk vissza az eredeti témához. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon örülök neki, ha pénzügyileg van rá lehetőség, de az egész 
év arról szólt, hogy nagyon nehéz lesz az idei év.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha ez évközben van és fizetgetjük, és mondjuk nem így 
alakulnak a bevételeink, akkor az még rosszabb pozíció.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Örülök, ha ki tudjuk fizetni a teljes összeget is, bár megfordult a 
fejemben, hogy 6 hónapit, szerintem, az is nagyon szép. Mindig azt hallottuk, hogy ilyen 
nehéz év nem lesz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tényleg nem volt. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Azért örülök is neki, meg egyrészt furcsállom is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet furcsállani, de amikor azt mondtuk, hogy majd a 
bevételek függvényében, most honnan tudjuk azt, hogy az adóknál például miket érünk el, mit 
tudunk behajtani, mi az, amit nem. Hiába tervezzük be, és nem folynak be az adók, akkor mit 
csinálunk? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Befolytak? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem folytak be teljes egészében, de jobban állunk, mint az 
első félévben. Ha nem folyik be, akkor tényleg nem tudunk mit csinálni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az is benne volt a költségvetésben, ha lesz ÖNHIKI. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy ÖNHIKI-t már megkaptunk és bízunk benne, hogy 
decemberben is kapunk valamennyit.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor nem lesz hiányunk jövő évre.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lesz hiányunk, bízunk benne, hogy a mi prognózisunk 
jön be és nem lesz olyan, hogy nem fizetünk ki számlát, esetleg majd csúsztatjuk. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Úgyis lehetne szavaztatni, hogy adjon-e a képviselő-testület vagy 
ne és utána azt, hogy mennyit. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés, észrevétel, vélemény, javaslat? Aki 
egyetért azzal, hogy adjunk étkezési hozzájárulást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 284/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása 
 
284/2012.(XI. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat és az általa 
fenntartott intézmények közalkalmazottai részére természetbeni juttatásként Erzsébet-
utalványt kíván biztosítani 2012. évben. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mennyi legyen az összeg? 12 hónapra vagy 6 hónapra?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Két különböző eset, amit az előbb említettem. Ha megvan rá a pénz, 
adjuk az egész évit.  
 
Szirbik Imre képviselő: Azt javaslom, adjuk az egészet, megérdemlik, ez nem képezi vita 
tárgyát. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A pénzügyi vezetővel úgy ítéljük meg, hogy végig tudjuk 
vinni az évet. Aki egyetért a közalkalmazottak részére 12 hónapra természetbeni juttatásként 
Erzsébet-utalvány biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 285/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása – a juttatás összegének 
meghatározása 
 
285/2012.(XI. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
közalkalmazottak részére Erzsébet-utalvány biztosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 284/2012.(XI. 27.) KNÖT 
határozatában döntött arról, hogy az önkormányzat és az általa fenntartott intézmények 
közalkalmazottai részére természetbeni juttatásként Erzsébet-utalványt kíván biztosítani 2012. 
évben. 
 
A Képviselő-testület az Erzsébet-utalványt 12 hónapra 5.000,- Ft/fő/hó összeg értékben 
biztosítja. 
 
A Képviselő-testület az Erzsébet-utalványok értékének megfelelő 5.580.000,- Ft összeget az 
Önkormányzat 2012. évi költségvetésében eredeti előirányzatában biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még a polgármesteri jelentéssel kapcsolatban egyéb 
kérdés?  
 
Szirbik Imre  képviselő: Nem tudom, most alkalmas-e. Beszéltem már polgármester 
asszonynak a foci pályázatról. Nyertünk 4 millió Ft körüli összeget utánpótlás nevelésre, 
öntözőberendezésre és egy fűnyíróra. Visszaléptünk a csapattól, sőt azt javaslom a nehéz 
helyzet miatt, hogy ne kapjon támogatást a focicsapat és szüntessük meg az egészet. Annyi 
pénzt úgysem tudunk adni, hogy működjön, tovább már nem tudom működtetni. Mit 
csináljunk ezzel a pályázati pénzzel? 900.000,- Ft önrészt kellene, fizessünk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A problémát vettük, de erre biztosítsunk időt, amikor 
behozzák és végignézzük, hogy milyen pályázat volt, mivel jár. Erre így itt, most válaszolni 
nem tudunk. 
 
Szirbik Imre képviselő: Gyakorlatilag nincs is csapatunk, nem is igazán akarom csinálni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez egy dolog, hogy a pénzügyi részét meg fogom ismerni, de 
utánpótlás ügyben egy szakvezető segítsége kellene, hogyan kellene lebonyolítani, hogy ez a 
pályázat jó legyen, megfelelően el tudjanak számolni. Nem ismerem a részleteket. 
 
Szirbik Imre képviselő: Elsősorban baj ezzel az, hogy gyerekszámra adták ezt az összeget, és 
közben elvitték a gyerekeket a beleegyezésünkkel Makóra. Ha ezt a támogatást esetleg 
felvesszük, utána mondhatják, miért vettük fel, nincs is játékos. Az öntözőberendezés és a 
fűnyíró részétől nem tartok, mert valamilyen formában csak ápolni kellene a pályát. Mivel 
tényleg ilyen nehéz helyzet van, indítványozom, hogy ne adjunk támogatást, de a többi civil 
szervezetnek se. Még megbeszélés tárgya lesz a maradéktámogatás. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A decemberi testületi ülésre be tudjuk hozni, addig 
megnézzük a pályázatot.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nagyon jó hír, erre nem is számított senki a 
közalkalmazottak közül és nevükben szeretném megköszönni. A másik információ, hogy 
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most hétvégén péntek, szombat, vasárnap továbbképzésen leszünk, a teljes nevelőtestületnek 
részt kell vennie. Nevelésmentes napokat átcsoportosítottuk, a szülőknél felmértük. A 
daduskák bent lesznek az óvodában, szombati napra szabadságra mennek azok, akiknek még 
van szabadságuk és lesznek, akik a vasárnapi Adventen lesznek ott. Tájékoztatásul mondtam 
el. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szülőknek nem probléma? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem, felmértük, azt a visszajelzést kaptuk, hogy 
megoldják.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Szeretném megköszönni a dolgozók nevében a 
testületi döntést, mert nem szoktam napi szinten jönni, hogy a létszámból adódóan milyen 
nehézségek vannak egy-egy reggeli, napi indulásnál. A klub a várokozáson felül, 31-es 
létszámmal működik, ami júniustól indult, nagyon örülünk ennek, viszont óriási időt, energiát 
igényel, hogy így működhessen. A bölcsődében is volt létszámgondunk, aztán az év második 
felében az is realizálódott. Bizony, amikor egy-egy ember kiesik, és nem tudjuk gyorsan 
megfelelő szakemberrel pótolni, minden kolléganőre plusz terhet ró. A kolléganők is belátják 
ezt, és szabadidejük terhére mindig azt mondják, szóljak. Sőt az a kolléganő, akit 
végkielégítéssel kellett elbocsátani és már letelt a felmentési ideje, azt mondta, hogy ha gond 
van, szóljak és bejön dolgozni. Belátják, sosem panaszkodnak. Nagyon köszönöm a 
testületnek, hogy ezt lehetővé tette, úgy gondolom, hogy ez elismerés. Ez havi 5.000,- Ft, ami 
ha azt nézzük, nem egy nagy összeg, egy összegben megkapva nyilván nagy összeg, a 
fenntartónak ilyen létszámok mellett egy óriási összeg, de ez az emberi elismerés a munkájuk 
megbecsülése szempontjából óriási.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Van-e még kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A Csatorna utcában mikor kezdődik a csatornázás? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Még arra nem megy. Most a Zrínyi, Széchenyi, Tisza utca 
végén, Mező, Dédényszegi, Zöldfa utcán, Haleszban dolgoznak, a Kör utcának a nyomott 
részét csinálják. Most beálltak a Deák Ferenc utcába, mert annak az eleje nyomott rendszerű. 
Kaptunk egy levelet Deszk község polgármesterétől, melyben megköszönte az 
együttműködést.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: A levélben az van, hogy „a projekt elkészítése során 
elképzeléseink szerint az Önök településével is együttműködtünk volna, de mivel az 
meghiúsult…” 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Két dologról ír polgármester úr. Az egyik, hogy 
együttműködtünk, aláírtuk a megállapodást, támogattuk. A másik pedig, amire gondol, hogy 
folyamatosan tartottuk a kapcsolatot, küldtük a terveket a Makó és Kiszombor közötti 
szakaszra, de kiderült, hogy kevesebb a pályázati pénz és ez olyan nagy összegű lenne, hogy 
ezt nem tudtuk beletenni. Az a része meghiúsult, hogy közösen ebben a projektben építőleg is 
tudtunk volna együttműködni. Kérdés? Aki egyetért a polgármesteri jelentéssel, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 286/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
286/2012.(XI. 27.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. november 27-i 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A helyi adórendeletek felülvizsgálata 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester       jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, az előzetes hatásvizsgálat, az indokolás és a P.Ü.V.E.B. 
határozata a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A helyi adórendeletek felülvizsgálata. Jelen van Harcsás 
Krisztina adóügyi előadó is. Felmerült a kommunális adónál, a képviselő-testület tagjai 
említették, hogy nem ennyiről tudnak. Átadom a szót. 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Behoztam a 2012-ben hatályos helyi adótörvényt. A 
2013-as, ami január 1-jétől lép hatályba, még az iktatóban van, azt is megnéztük. A törvényi 
maximum 17.000,- Ft plusz infláció.  
 
Szirbik Imre képviselő: Találtunk egy 25.000,- Ft-ost. 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Régebben volt a vállalkozóknak, lehet régebbi adat. 
 
Szirbik Imre képviselő: Úgysem érintene bennünket a felső határ.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság ülésén született döntés alapján nem javasoljuk 
az emelést. 
 
Harcsás Krisztina adóügyi előadó: A Csongrád Megyei Kereskedelmi és Iparkamarától még 
nem kaptuk meg a véleményezést. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Még olyan év nem volt, amikor a Kamara nem 2 %-ot javasolt volna.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem így volt. 
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azt mondta, hogy segítsük a vállalkozásokat, és ne 
emeljünk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vélemény? 
 
Szirbik Imre képviselő: Megkaptuk azt a tájékoztatást, hogy máshol mennyi, itt mennyi. 
Közben utánanéztem, hogy ezen kívül van még máshol, ahol van építményadó, telekadó, 
kommunális adó, idegenforgalmi adó, iparűzési adó. Más vállalkozó zsebében nem tudok 
vájkálni, azt tudom, a magam helyzetéből indulva minden évben, most is halasztást kellett, 
hogy kérjek, december 15-ig kaptam. 2012-es évre 11.701.467,- Ft fizetendő adóm volt, ebből 
4.784.000,- Ft az iparűzési adó. Nagyon nehéz helyzetben vannak a vállalkozások, és mire 
jövőre bíztam volna benne, hogy valamivel jobb lesz, addigra bevezetik az autópálya díjat, 
ami gyakorlatilag a mostani állás szerint tönkre fogja tenni a fuvarozó vállalkozásokat, de ez 
nem tartozik ide. Még emelni, nem lenne jó. Szeretném, ha a Pénzügyi Bizottság döntését 
fogadná el a testület. Nehéz helyzetben vannak a vállalkozások is. Javaslom ennek 
ellentételezésére, hogy a focit ne támogassuk, ott már mindjárt felszabadul 1,7 millió Ft. Ne 
támogassa tovább az önkormányzat a focit, bár a többire is ezt mondom, a többi civil 
szervezetre. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Biztos, hogy nem könnyű a vállalkozóknak. Valamilyen 
szinten évekig mindig azért döntöttünk emellett, hogy ne emeljünk, pont azért, hogy a 
lehetőségeiket figyelembe vegyük. Nem javaslom az emelést. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Abszolút értékben is csökken az adó mértéke, mert azt is 
látjuk, hogy az árbevételek csökkennek. Most ez egy fordított helyzet, mert látszik, hogy 
szűkül a piaci lehetőségük. Aki egyetért a rendelet módosításával, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület 7 nem szavazattal nem alkotta meg a rendeletet. 
 
 
- Tájékoztatás az átmeneti ivóvízellátásról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester       jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a műszaki adatok a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás az átmeneti ivóvízellátásról. A Mező utcára 
kerül elhelyezésre a tisztítómű, 8 m3-t tud. Ezzel az a legnagyobb probléma, hogy mindennap 
át kell mosatni, óriási vízveszteségeket fog majd okozni. Azt beszéltük meg, hogy megy a víz 
az árokba, ha szárazság van, ha nincs szárazság, akkor a szennyvízcsatornába.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ennek kb. mennyi lenne a plusz költsége?  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Évi 600-700.000,- Ft-ot számoltam az előterjesztés alapján.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha jól tudom, nem a képviselő-testület határozza meg az 
ivóvíz díját, hanem az állam. A bérleti díjat mi határozzuk meg. Javaslom ezzel az összeggel 
megemelni a bérleti díjat. Medgyesi úrék fizetnek nekünk kb. 1.600.000,- Ft bérleti díjat a 
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vízvezetékekért. Semmiféle javítást nem végez rajta a Kft., mert önkormányzati tulajdonban 
van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javítást csinálnak, csőcserét nem. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azt javaslom, hogy emeljük meg a bérleti díjat ennyivel, és 
akkor marad ugyanez a szolgáltatás, ne az önkormányzat fizesse, ha lehet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez egy furcsa helyzet. A kormányzat központilag állapítja 
meg a vízdíjakat, plusz még lesz egy hatalmas vízveszteség, nemcsak Kiszomboron, hanem 
ahol ezt telepítik, mindenhol. Ez már azt is fogja jelenteni, hogy a nyereségessége elmehet 
nullszaldóig vagy esetleg veszteség irányába. Meg kell a céggel állapodni, hogy a vizsgálatok, 
és a többi a költségvetésük terhére kerüljön elszámolásra. A kiépítést és öblítővizet vállalja az 
önkormányzat, most ebben nem kell dönteni, mert ez csak tájékoztató, hogy mi történik a 
faluban. Szerintem ebbe tönkre fog menni a vízmű és ez az önkormányzat tulajdona. Óriási 
költségekkel jár úgy, hogy árat központi kormányzat által meghatározott mértékben emelhet.  
 
Bacsa György alpolgármester: Szó volt a vezetékadóról, hogy be lesz vezetve. Ha jól tudom, 
az önkormányzatok mentesek a vezetékadó fizetése alól a jelenlegi álláspont szerint. A 
többinek viszont fizetnie kell. A vízmű örülhet, hogy nem kell, és csak ennyivel emeljük fel 
és ennyivel fog hozzájárulni, amiatt, hogy Kiszomboron nem kell vezetékadót fizetni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt még nem tudjuk. Mikor jegyző úr a kolléganővel 
elkezdték csinálni ezt a rendelet-tervezetet, mi is így olvastuk. Azóta már változtatták és 
központi adó lesz. Ezt a jogszabályt még nem olvastam el, nem tudom, hogy jóváhagyták-e 
már. Amit lehetett olvasni a sajtóban az, hogy a működtető fizeti. A cég a működtető, így 
fizetnie kellene. Erre most a mai napon korrekt választ nem tudunk adni. Az előterjesztés így 
volt, de ahogy az előterjesztés megváltozott, hogy ez központi adó lesz, nem hinném, hogy 
nem találnák ki azt a kategóriát, a másik esetben másról volt szó, hogy a sajátunk után 
szedünk be, egyik zsebből a másik zsebbe. Most központi adó lett, mondhatja, hogy a 
működtető fizessen, tehát nem az önkormányzat saját magának fizet, hanem mondhatja, hogy 
esetleg az üzemeltető, működtető fizessen ilyet. A válaszadáshoz látni kellene a törvényt. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azért vetettem fel, évente ez visszatérő gondolatom volt, hogy 
a bérleti díjat nem nagyon emeltük, legalább most emeljük meg annyival, hogy az a plusz, 
ami bejön, ez fedezze már le valahogy.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pluszai lesznek a vízveszteségénél, amit mondtam, hogy 8 
m3-rel minden nap át kell mosatni. Azt hiszem, hogy most a vízmű vállalatok, cégek elég 
nehéz helyzetbe fognak kerülni. Kicsit elvonatkoztatva a feszültségektől és Medgyesi Páltól, 
el kell érni azt a nagyságrendet, hogy megfelelő számú fogyasztóval rendelkezzen, ezért majd 
egy holdingszerű rendszer jön létre. Azt tudni kell, hogyha van egy holding, a holdingnak van 
a szervezete, a szervezetnek működési költsége, ez is növelni fogja a kiadásaikat. 
Megkérdeztem, hogy ennek mi értelme van, de erre senki nem tud választ adni, ott is 
többletköltség lesz, most itt az előkészítésben többletköltség lesz a leeresztett vízzel. Ha a 
Mező utcán magas belvíz lesz, ha a szennyvízcsatorna működni fog, akkor be kell emelni 
Makóra a vizet. Inkább attól félek, hogy tönkremehetnek ezek a cégek. Még jó, hogy van 
valamennyi tartalék vagy eredmény, mert ezeket még egy ideig lehet kezelni. 
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Bacsa György alpolgármester: A 2013. évi vízdíjra vonatkozó központi jogszabály megjelent 
már? Mind attól függ, hogy a központi, ha kijött, az itt jelenlévőhöz mennyi áremelkedést 
vagy árcsökkenést fog jelenteni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Konkrétumot nem tudok mondani, most azt kérem, ne 
felejtsék az ebben szereplő számokat, és amikor a vízdíj megállapítására kerül sor, akkor kell 
erről beszélnünk.  
 
Bacsa György alpolgármester: Gondolatébresztőnek mondtam el. Ezt az 500-600.000,- Ft-ot 
jó lenne, ha nem az önkormányzatnak kellene fizetnie. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem biztos, hogy 500-600.000,- Ft. Az önkormányzatnak 
220.000,- Ft a konkrét egyszeri költsége. A többit a cég bevállalja. Azoknak az 
önkormányzatoknak, akik beadták apportként, Makó, Földeák és Kiszombor kivételével, egy 
megállapodást kell aláírniuk, hogy visszakerül az önkormányzati rendszerbe a tulajdon. 
Önkormányzati csőd esetén azt a tulajdont nem veszíti el. A víziközmű törvény úgy 
rendelkezik, ha valaki bevitte, azt vissza kell adni. Attól függetlenül vannak olyan közös 
tulajdonok, amiket érinthet, megtakarítások, eszközök, ha egy csődhelyzet előáll. Vannak még 
tartalékok ott is, nem fog bekövetkezni egyhamar. Ebben két dolog is elindulhat. A helyi 
újság következő számában megjelentetjük a Víziközmű Egyesület anyagát, hogy az arzén 
milyen hatású és hogyan változtak a jogszabályok, mert a lakosság, ha ezt látja, hogy építik, 
pánikba is eshet, azt hiheti, hogy itt óriási nagy a baj. Nem nagy a baj, de az európai uniós 
előírások miatt ezt az országnak kötelessége megcsináltatni. Szerintem, ha ez nyugodtan 
zajlik, és nem csinál senki pánikot, és nem pánikként élik meg az emberek, oda senki nem fog 
benyitni. Ráadásul ez egy alumínium-szerkezet, az utcáról fog nyílni, a kerítést arrébb rakják. 
Ha megrongálják, az is önkormányzati probléma lesz. Az előtérben lesz a csap, onnan lehet 
venni a vizet.  
 
Bacsa György alpolgármester: Azt hittem, hogy bemegy a vezetékbe a tisztított víz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A tisztítórendszeren átfolyik a víz és lesz egy kifolyó csap, 
ahonnan vizet lehet majd venni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Nem megy bele az egész vízvezeték-rendszerbe? 8 m3 vízzel 
át kell mosatni, közben nem visznek el egy litert sem. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt le lehet csökkenteni egy optimálisra, hogy például 3 m3 
legyen benne, mert tudjuk a tapasztalatok alapján, hogy nem viszik el, de akkor is 8 m3-rel át 
kell öblíteni, mert azt adta meg az ÁNTSZ, hogy ezeket a szűrőket mindennap át kell öblíteni 
és kiengedni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Mi van akkor, ha egy hétig oda egyetlen ember sem megy 
vízért? Akkor is kell működtetni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Működtetni kell. Utána majd, hogy a mindennapokban ez 
hogyan zajlik, nem tudjuk. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ki fog oda menni? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Biztos lesz egy-két ember. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ha pánikhangulatot fog ez eredményezni, akkor oda fognak 
menni. Igazán ezek az arzéntartalmak nem olyan jelentősek.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez 15 tonna. Ennek valami alapot csinálnak?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szerintem igen.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A kifolyó víz? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Valahogy hasznosítani kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk. Ha most lekértünk volna egy új bekötést, 
nagyon sokba került volna. Ez jobb, hogy idekerül. A másik, hogy ott van a vezeték. Nem 
lehet a falu szélén, mert akkor nem érik el. Van olyan település, ahol közterületen helyezik el, 
ott áram lekötés kell, kialakítani a helyet. Kiszomboron van vízműtelep, ahová befér.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ezt tudomásul kell vennünk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 287/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás az átmeneti ivóvízellátásról 
 
287/2012.(XI. 27.) KNÖT h.  

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
tájékoztatás az átmeneti ivóvízellátásról tárgyú tájékoztatót. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az átmeneti ivóvízellátás 
biztosítását szolgáló konténeres szűrőberendezés telepítéséről, a telepítéssel és az 
üzemeltetéssel kapcsolatos várható becsült költségekről szóló tájékoztatást tudomásul veszi. 
 
A Képviselő-testület a konténeres szűrőberendezés telepítésével és üzemeltetésével 
kapcsolatos feladatok és költségek önkormányzat és üzemeltető közötti megosztásának 
részletezésére később, azok tényleges ismeretében tér vissza. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Makó-Térségi Víziközmű Kft.  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
/Balázs Zoltán képviselő távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
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- A motorsziréna felújítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester       jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a motorsziréna felújítása. A 
motorsziréna fel van helyezve egy nagy vasoszlopra. Amikor katasztrófavédelmi gyakorlat 
volt, van egy kézi berendezésünk, és azt tekerték. Feladata a katasztrófavédelemnek, de ebben 
az önkormányzatnak is van feladata. Megkérdeztem Nagy-György Attilát, azt mondta, ez a 
cég ennyiért vállalja, illetve majd szükséges hozzá oszlopcsere. Nem tudtam elérni az oszlop 
forgalmazóját, nem tudok összeget mondani. Azt kérem a testülettől, hogy valami álláspontot 
alakítson ki, egyáltalán szükséges, nem szükséges, lépjünk-e tovább vagy már most azt 
mondjuk, hogy nem foglalkozunk vele. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ez kötelező? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kötelező, ha valami olyan esemény van, ezzel a kézivel nem 
tudjuk megoldani. Azt mondják, nagyon sok helyen nagyon rosszak. Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Csináltassuk meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor meg lesz az oszlopállítás költsége, akkor 
visszatérünk rá. Ha most azt mondja a testület, hogy nem kell, akkor nem dolgozunk rajta. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ne foglalkozzunk vele. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Annyira sem, hogy megnézzük mennyi az oszlopállítás 
költsége? 
 
Szirbik Imre  képviselő: A jelenlegi oszlop egyáltalán nem jó már? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem jó. Azt javaslom, hogy nézzük meg, hogy az oszlop 
mibe kerülne és visszahozzuk testület elé. 
 
Bacsa György alpolgármester: Visszavontam a javaslatom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy nézzük meg az oszlopállítás 
költségét, és annak ismeretében döntsünk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 288/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A motorsziréna felújítása 
 
288/2012.(XI. 27.) KNÖT h.. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a motorsziréna 
felújítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
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1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a településen lévő 
motorsziréna felújításával, mivel az szükséges a katasztrófavédelmi feladatok ellátásához és 
ennek érdekében együtt kíván működni a Csongrád Megyei Katasztrófavédelmi 
Igazgatósággal. 
 
2. A Képviselő-testület a motorsziréna felújításával összefüggésben a felépítménnyel 
kapcsolatos költségekből az önkormányzatot terhelő a toldó és a betápláló kábellel 
kapcsolatos költségek, továbbá a vasbeton tartóoszlop telepítésével, valamint a régi 
berendezés leszerelésével összefüggő költségek vállalására vonatkozó döntést a telepítést 
végző DÉMÁSZ Primavill Kft. árajánlata ismeretében hozza meg.  
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a motorsziréna 
felújításával kapcsolatban a Csongrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatósággal, valamint a 
kivitelezésben résztvevő Specifik Kft-vel és a DÉMÁSZ Primavill Kft-vel vegye fel a 
kapcsolatot, a DÉMÁSZ Primavill Kft. árajánlatát és a felújítással kapcsolatos 
önkormányzatot terhelő költségeket döntésre terjessze elő. 
 
A határozatról értesül: 

- Csongrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
/Balázs Zoltán képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
- A települést bemutató film árajánlata 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester       jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az árajánlat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat a települést bemutató film 
árajánlata. Czibolya Kálmán megkeresett ezzel az ajánlattal, mert megnézte a honlapunkat és 
nagyon tetszett neki. Nézte a térségieket is, a kiszombori fel van töltve, a mindennapi 
események rajta vannak. Adott egy árajánlatot, melyet most behoztunk képviselő-testület elé. 
Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon jó lenne, de nagyon sokba kerül. Kapcsolódna a nyári 
fesztiválunkhoz, hozna sok mindent. 
 
Bacsa György alpolgármester: Esetleg megszponzorálhatná a községet ezzel a filmmel, akkor 
nagyon szívesen fogadnánk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Hozzá is járulnék, ha lenne kiírás, hogy adjunk össze rá pénzt. Meg 
lehetne kérdezni a civil szervezeteket, szánnának-e ilyenre.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az útvesztőről is készülnek labirintus bemutatók, azt valaki 
pénzért csinálja? 
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Balázs Zoltán képviselő: Nem. Meg kellene kérdezni, hogy Czibolya Kálmán mennyit 
engedne, ha kitehetné, hogy ki készítette. Ez csak egy ötlet, nem tudom, mit lehetne belőle 
kihozni. Nem olyan nagy összeg lenne, de így az önkormányzatnak egyszerre nagy. Ha az 
önkormányzat fizetné, akkor teljesen tiszta lenne.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Olyan döntés lehet, hogy tárgyaljunk még Czibolya 
Kálmánnal és olyan módon, hogy esetleg a vállalkozások és a civil szervezetek, amennyiben 
ebben látnak lehetőséget, pl. reklámfelület szóba jöhet-e, ehhez hozzájárulnának-e, akkor egy 
olcsóbb verzióról lenne szó.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az maradjon meg, hogy legalább a falu történetében lévő 
események nagyjából egy évet átöleljenek, lehetőség szerint.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy évet öleljen át, és hogy tudunk-e még ehhez a 
vállalkozásoktól pénzt szerezni, erről kellene beszélgetnem Czibolya Kálmánnal, és 
visszahozzuk testület elé.  
 
Bacsa György alpolgármester: Meg kell azt is kérdezni, hogy mit tud ebből engedni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy tárgyaljunk Czibolya Kálmánnal, 
vállalkozások bevonásáról és engedményekről, ami a kisebb összegű ajánlathoz kapcsolódik, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 289/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A települést bemutató film árajánlata 
 
289/2012.(XI. 27.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a települést 
bemutató film árajánlata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte a települést 
bemutató film, videó készítésére vonatkozó ajánlatot. A Képviselő-testület a 
www.kiszombor.hu honlap színesebbé, tartalmasabbá tétele, valamint a településmarketing 
modern eszközének tekinti az ajánlatban rejlő lehetőséget. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri Szegvári Ernőné 
polgármestert, hogy az ajánlat tevőjével, Czibolya Kálmán stúdióvezetővel egyeztessen egy 
kedvezőbb ajánlat tételével kapcsolatban azon változat vonatkozásában, amely szerint a 
forgatási munkálatok közel egy évet ölelnének át, illetve felkéri arra, hogy tárgyaljon az 
ajánlat szerinti költségek részbeni vállalásáról a helyi civil szervezetekkel és vállalkozásokkal. 
 
A határozatról értesül: 

- Czibolya Kálmán stúdióvezető 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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3. Napirend 
Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Egészségügyi 
és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot Ellátó 
Szervezeti Egységének Fenntartó Társulása 2012. évi költségvetése háromnegyed éves 
teljesítésének értékelése. 
Előadók: Szegvári Ernőné  Szabóné Tamás Julianna Kunné Horváth Izabella 

     polgármester     közgazd. csop.vez.        EESZI vezető 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatai által 
fenntartott Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti 
Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének Fenntartó Társulása 2012. évi költségvetése 
háromnegyed éves teljesítésének értékelése a következő napirend. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? Aki egyetért az Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és 
Gyermekjóléti Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének Fenntartó Társulása 2012. évi 
költségvetése háromnegyed éves teljesítésének értékelésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 290/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot 
Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása 2012. háromnegyedévi költségvetés 
teljesítése 
 
290/2012.(XI. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak szerint Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori 
Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti 
Szolgálatot Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása 2012. háromnegyedévi 
költségvetés teljesítését: 
 
I. Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
Intézményi finanszírozás 7.066 7.337 4.967 67,7 
Bevétel összesen:  7.066 7.337 4.967 67,7 
 
Kiadási előirányzat és teljesítése 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyi jellegű kiadás 4.719 4.932 3.459 70,1 
2. Munkaadót terhelő jár. 1.287 1.345 841 62,5 
3. Dologi kiadás 1.060 1.060 667 62,9 
Kiadás összesen:  7.066 7.337 4.967 67,7 
 
Létszámadatok: 

 Teljes munkaidőben foglalkoztatott:  2 fő 
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 Részmunkaidőben foglalkoztatott:  1 fő 
 
II. Nappali szociális ellátás 
 
Bevételi előirányzat és teljesítés 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Intézményi ellátás díja 0 0                   0  
2. Intézményfinanszírozás 6.355 6.360 4.809 75,61 
Bevétel összesen:  6.355 6.360 4.809 75,61 
 
Kiadási előirányzat és teljesítése 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyi jellegű kiadás 3.905 3.909 3.048 77,97 
2. Munkaadót terhelő jár. 1.060 1.061 805 75,87 
3. Dologi kiadás 1.390 1.390 956 68,78 
Kiadás összesen:  6.355 6.360 4.809 75,61 
 
Létszámadatok: 

 Teljes munkaidőben foglalkoztatott 2 fő 
 Részmunkaidőben foglalkoztatott 1 fő 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Szegvári Ernőné polgármester, Helyben 
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Helyben 
- Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Kiszombor 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
4. Napirend 
Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. évi költségvetése 
háromnegyed éves teljesítésének értékelése. 
Előadók: Szegvári Ernőné   Szabóné Tamás Julianna Börcsökné Balázs Márta 
 polgármester      közgazd. csop.vez.        óvodavezető 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend Kiszombor – Ferencszállás - 
Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília 
Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. évi költségvetése háromnegyed éves teljesítésének 
értékelése. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Mi lesz az óvodafenntartó társulással? 
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Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudtunk még leülni tárgyalni. Volt itt Dr. Gácsi Zoltán 
körjegyző úr és abban maradtunk, hogy ennek mindenképpen a nevelési év végéig működnie 
kell. Ez egy érdekes kérdés, mert a társulások átszervezésére, módosítására, megszüntetésére 
félévet ad a jogszabály, lejár június 30.-ával, de a nevelési év augusztus 31.-ével jár le. Ezt 
biztos működtetnünk szükséges és utána, hogy ők hogyan fogják, ezt majd eldöntik. 
Tekintettel kell lennünk majd a tárgyalások során arra, hogy az óvodánk létszáma mindig jó 
volt, hogy tudtuk az övékét is átlagosan kompenzálni. Ráadásul akkor még volt egy óvodai 
társulási többlet normatíva, ha még az rontott is, de kaptunk a másik zsebből másfajta többlet 
normatívát. Az óvodai létszámokkal is bajunk lesz, majd május környékén fogjuk tárgyalni. 
Ha társulásban működtetjük tovább a jövő évet is így indítjuk, elképzelhető, hogy az már 
negatív együtthatót jelent majd. A dolgozói létszámok kiszámításánál a szakmait átvállalja az 
állam és közvetlenül finanszírozza, fenntartásunkon belül marad, de a dolgozói létszámot egy 
számítási metodika, csoport és a csoportba járó gyermekek létszáma alapján fogja 
meghatározni. Feladtuk az EBR42-ben az óvodai pedagógusaink létszámát és utána mondták, 
hogy nyissuk fel az EBR42-öt, mert ezt a létszámot beszorozták 0,85-tel, ez annyit jelent, 
hogy már most egy óvodapedagógussal kevesebbet fognak finanszírozni. Szeptembertől fog 
életbe lépni. Ez a finanszírozási metodika az év első felében a hagyományos módon történik, 
az első 9 hónapban talán még az óvoda és iskola titkárt sem finanszírozza az állam, mert az 
oktatási törvényben szeptember 1-től lép életbe, amikor azt mondja, hogy az iskola titkár az 
oktatási, nevelési munkát közvetlenül segítőnek minősül, most még nem minősül annak. Sem 
az iskolában lévő, sem az óvodában lévő.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Újra fel kell nyitni az EBR42-ben, 
mert az első 8 hónapra az intézményvezető-helyettest nem fogadja el, mivel a köznevelési 
törvényben úgy szerepel, hogy nem kötelező.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Bacsa György alpolgármester: Maradhatunk társulásban attól, hogy teljesen más járáshoz 
tartoznak, máshova orientálódnak? Jogilag lehetséges ezt folytatni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Klebelsberg Intézet vezetője azt mondta, mivel felmerült 
az iskolák kapcsán is, hogy másik megyében van az iskolafenntartó és a tagintézmény szintén 
egy másik megyében van, hogy a lehetőség adott, és az lesz a rendező elv, hogy ahol a gesztor 
van, az az oktatási hivatal fog eljárni. Ez nem akadály. Ami problémásabb, a Családsegítő és 
Gyermekjóléti Szolgálat, mert ott már a Gyámhivatal Szeged.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ugyanúgy, mint most már Ferencszállás és Klárafalva 
építésügyi hatósága is Szegeden lesz január 1-től. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Két dolgot szeretnék elmondani, mert kimaradt. Az egyik, 
ma reggel itt volt Elek Róbert hivatalvezető úr és munkatársa a TAKARNET programot 
ellenőrizni. Pár szót beszéltünk és át fog kerülni a földhivatali nyilvántartás is január 1-től 
Szegedre Ferencszállás és Klárafalva vonatkozásában. December 21-től bezár a Földhivatal 
Makón, január 3-ig lesznek zárva, mert költöznek másik épületbe. A másik, hogy a makói 
rendőrkapitány úr elmondta itt a fórumon, hogy a rendőrőrstől elvisznek egy embert, átkerül 
Szegedhez, mert Ferencszállás és Klárafalva rendőri feladatait látja majd el. Még amit nem 
tudnak, de majd eldöntik, hogy hová fognak tartozni ügyészség és bíróság szempontjából, 
mert egyelőre a makói ügyészséghez, illetve a bírósághoz tartozik Ferencszállás és Klárafalva. 
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Jogszabályváltozást igényelne, ha Szegedhez kerülnének. Arról még nincs döntés. A 
rendőrőrs ettől függetlenül marad. 
 
Bacsa György alpolgármester: Jelenleg a kiszombori őrshöz a Klárafalva utáni kanyar 
tartozik. Most ez lejön a Ferencszállás tábláig? Ferencszállás és Klárafalva Szegedhez fog 
tartozni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ferencszállás és Klárafalva rendőrségi ügyei elkerülnek 
Szegedhez. Kiszombor határa a Kiszombor tábláig tart, Ferencszállás első két háza még 
Kiszombor.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ezt mondtam, hogy a Ferencszállás tábláig lesz fennhatósága 
Szegednek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kórház kapcsán a makói kórházhoz tartoznak. Kérdés? Aki 
egyetért a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulása 2012. 
évi költségvetése háromnegyed éves teljesítésének értékelésével, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 291/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2012. háromnegyedévi 
költségvetés teljesítése 
 
291/2012.(XI. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak szerint Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2012. háromnegyedévi 
költségvetés teljesítését: 
 
Ferencszállási Tagintézmény 
 

Bevételi előirányzat és teljesítés 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Normatív áll. támogatás 4.679 4.955 3.815 76,99 
2. Térítési díj 456 456 409 89,69 
3. Pénzeszköz átvétel önkormányzat 779 779 495 63,54 
4. Pénzeszköz átvétel kistérség 2.062 2.062 1.547 75,02 
Bevételek összesen:  7.976 8.252 6.266 75,93 
 
Kiadási előirányzat és teljesítés 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyes juttatás 3.997 4.214 3.135 74,39 
2. Munkaadót terhelő jár. 1.063 1.122 831 74,06 
3. Dologi kiadás 855 855 630 73,68 
Óvodai kiadás összesen:  5.915 6.191 4.596 74,24 
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Intézményi étkezés 
adatok ezer forintban 

1. Dologi kiadás 2.061 2.061 1.659 80,49 
Kiadások mindösszesen: 7.976 8.252 6.255 75,80 
 
Klárafalva Tagintézmény 
 

Bevételi előirányzat és teljesítés 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Normatív áll. támogatás 1.685 1.959 1.548 79,02 
2. Térítési díj 252 252 57 22,62 
3. Pénzeszköz átvétel önkormányzat 5.000 5.000 2.799 55,98 
4. Pénzeszköz átvétel kistérség 518 518 389 75,10 
Bevételek összesen:  7.455 7.729 4.793 62,01 
 

Kiadási előirányzat és teljesítés 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Személyes juttatás 3.962 4.178 3135 75,04 
2. Munkaadót terhelő jár. 1.031 1.089 838 76,95 
3. Dologi kiadás 1.467 1.467 436 29,72 
Óvodai kiadás összesen:  6.460 6.734 4.409 65,47 
 

Intézményi étkezés 
adatok ezer forintban 

1. Dologi kiadás 995 995 554 55,68 
Kiadások mindösszesen: 7.455 7.729 4.963 64,21 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Szegvári Ernőné polgármester, Helyben 
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Helyben 
- Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Kiszombor 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
5. Napirend 
Kiszombor – Ferencszállás – Klárafalva önkormányzatai által fenntartott 
Iskolafenntartó Társulása 2012. évi költségvetése háromnegyed éves teljesítésének 
értékelése. 
Előadók:  Szegvári Ernőné  Szabóné Tamás Julianna Szabóné Vígh Erzsébet 
       polgármester       közgazd.csop.vez.         iskolaigazgató 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor – Ferencszállás – Klárafalva önkormányzatai által 
fenntartott Iskolafenntartó Társulása 2012. évi költségvetése háromnegyed éves teljesítésének 
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értékelése. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a 2012. évi költségvetése 
háromnegyed éves teljesítésének értékelésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 292/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak Általános Iskolai 
Intézményfenntartó Társulása 2012. háromnegyedévi költségvetés teljesítése 
 
292/2012.(XI. 27.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak szerint Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Önkormányzatainak Általános 
Iskolai Intézményfenntartó Társulása 2012. háromnegyedévi költségvetés teljesítése 
 
Bevételi előirányzat és teljesítés 

adatok ezer forintban 
Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés % 
1. Működési bevétel 3.099 1.082 947 87,5 
2. Intézményfinanszírozás 121.359 129.715 93.914 72,4 
Bevételek összesen (1+2):  124.458 130.797 94.861 72,5 
 

Kiadási előirányzat és teljesítése 
adatok ezer forintban 

Megnevezés Eredeti Módosított Teljesítés          % 
1. Személyi jellegű kiadás 81.583 86.694 64.440 74,3 
2. Munkaadót terhelő jár. 22.072 23.454 17.165 73,2 
3. Dologi kiadás 20.803 20.649 13.256 64,2 
Működési kiadás összesen:  124.458 130.797 94.861 72,5 

 
Létszámadatok: 

 Teljes munkaidőben foglalkoztatott:   40 fő 
Részmunkaidőben foglalkoztatott:     1 fő 

 
A határozatról értesül: 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Szegvári Ernőné polgármester, Helyben 
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Helyben 
- Dózsa György Általános Iskola Kiszombor 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
6. Napirend 
A költségvetés háromnegyedévi teljesítésének értékelése. 
Előadók:  Szegvári Ernőné   Szabóné Tamás Julianna  Dr. Kárpáti Tibor 

     polgármester      közgazd. csop.vez          jegyző 
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/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a mellékletek és a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 11. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a költségvetés háromnegyedévi 
teljesítésének értékelése. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Hibajavítást szeretnék elmondani, 
hogy a határozati javaslatban a bevétel teljesítése el van írva 97,19-re a 91,19 helyett, illetve a 
3/3. mellékletben a szociálpolitikai juttatásoknál a munkaadót terhelő járulék módosított 
előirányzata 2.819.000,- Ft helyett 2.810.000,- Ft. Ezeket javítani szükséges.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság elfogadásra javasolja a költségvetés 
háromnegyedévi teljesítésének értékelését. Ismét példaértékű volt a gazdálkodás. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés?  
 
Bacsa György alpolgármester: Hogyan lett 4.705.000,- Ft adóbevétel, amikor 4 millió kellett 
volna csak? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A terv úgy volt, hogy 8.000,- Ft éves 
szinten ingatlanonként, az 12 millió Ft körüli. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: 142 %-on teljesültek a kamatbevételek. Magasabb volt a 
kincstárjegyre a kamat? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Az előirányzat nem lett hozzá 
módosítva. Az idén már nem várható kamatbevétel.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki elfogadja a költségvetés háromnegyedévi 
teljesítésének értékelését, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 293/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2012. évi költségvetése 
háromnegyed éves teljesítéséről 
 
293/2012.(XI. 27.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 
2011. évi CXCV. törvény 87. § (1) bekezdésében meghatározott jogkörében eljárva a 
többször módosított 6/2012.(II. 29.) önkormányzati rendelettel elfogadott 2012. évi 
költségvetésének háromnegyed éves helyzetéről szóló tájékoztatást az alábbiak szerint fogadja 
el: 
 
Bevételek 

adatok ezer forintban 
Eredeti előirányzat 823.615 
Módosított előirányzat 847.296 
Teljesítés 772.617 
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Teljesítés (%) 91,19 
 
Kiadás 

adatok ezer forintban 
Eredeti előirányzat 823.615 
Módosított előirányzat 847.296 
Teljesítés 605.493 
Teljesítés (%) 71,46 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- 2013. évi kártyanaptár 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester              jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a mellékletek a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2013. évi kártyanaptár tárgyú előterjesztéssel folytassuk 
munkánkat. A kártyanaptár költségeinek felét a Kiss Mária Honismereti Kör biztosítja, a 
másik felét az önkormányzat vállalná. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 294/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: 2013-as kártyanaptár 
 
294/2012.(XI. 27.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2013-as 
kártyanaptár tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja a 2013. évi 
kártyanaptár kiadását. A 2000 db kártyanaptár nyomdai költsége bruttó 32.000 Ft (16,- Ft/db 
x 2000), melyből a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 16.000 Ft-ot biztosít. 
 
A Képviselő-testület a 2000 db kártyanaptár nyomdai költségének másik felét, bruttó 16.000 
Ft-ot az Ady Endre Művelődési Ház dologi kiadásai között, az önkormányzat 
költségvetésének tartalékkerete terhére biztosítja.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
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- Nagy Lőrinc művelődésszervező 
- Endrész Erzsébet elnök Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület közmeghallgatással egybekötött nyílt 
ülésen folytatja munkáját. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester        jegyző 
 
 


